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Referat fra Højbjerg Vandværks generalforsamling den 27. februar 2025 

 

Formanden Henrik Osterkryger bød velkommen til generalforsamlingen og foreslog Henrik Paulsen 

som dirigent, hvilket generalforsamlingen tilsluttede sig. 

Dirigenten takkede for valget og konstaterede, at indkaldelsen til generalforsamlingen overholdt 

fristen om14 dages varsel i vedtægternes § 11 og at var generalforsamlingen lovlig og 

beslutningsdygtig. Der var ingen indvendinger mod dette. 

 

Herefter fulgte formandens beretning. 

Vandværket kører driftsmæssigt stabilt og alle vandprøver, samt trykprøvninger er OK, dog en 

mindre utæthed ved Skovgården. Der er installeret nyt styresystem og en nødgenerator, hvilket 

repræsenterer de væsentligste udgifter i 2024. Det var nødvendigt af sikkerhedsmæssige årsager, og 

det giver en bedre overvågning generelt. Der har være et ledningsbrud hos en privat bruger, og her 

har overvågningen hjulpet til at sikre, at det blev konstateret indenfor forholdsvis kort tid. Det 

forventes at Højbjergvej 10A vil udvide i 2025, og vandværket vil søge rådgivning om levering af 

vand, da det forventede merforbrug vil få vandværket op på maksimal kapacitet – måske over. 

Formanden takkede bestyrelsen for indsatsen i årets løb – herunder specielt Jan Ballegaard, der 

forlader bestyrelsen pga. fraflytning. 

 

Kassereren Jan Ballegaard gennemgik regnskabet for 2024, budgettet for 2025, samt 

investeringsplanen og takstbladet for 2025. 

Beretning og regnskab m.v. blev sat til afstemning under ét og godkendt med akklamation. 

 

Valg, hvor der var genvalg på alle poster, bortset fra Jan Ballegaard, der afløses af Lisbeth 

Osterkryger. 

 

Bestyrelsesmedlemmer herefter 

Henrik Osterkryger (ikke på valg) 

Poul Schelde Hansen (ikke på valg) 

Carsten Holm Hansen (ikke på valg) 

Frank Boysen (genvalg) 

Lisbeth Osterkryger (nyvalgt) 

 

Bestyrelsessuppleanter 

Anders Toftegaard Nørremark (genvalg) 

Michael Olsen (genvalg) 

Som revisorer 

Kurt Nielsen (genvalg) 

Claus Neergaard (genvalg) 

Som revisorsuppleant 

Henrik Paulsen (genvalg) 

 

Indkomne forslag: Der var ikke indkommet forslag fra medlemmerne 

 

Eventuelt: Ikke noget til referat 

 

Henrik Paulsen takkede på medlemmernes vegne bestyrelsen for godt arbejde. 

 

Dirigenten takkede for god ro og orden og afsluttede generalforsamlingen. 

 

Fuglebjerg, den 27. februar 2025. Dirigent (Henrik Paulsen): 

 



 

Formandsberetning 2025 

 

2024 blev som tidligere år stille og roligt. Vi har et særdeles velfungerende vandværk, der med den 

løbende vedligeholdelse og med de opgraderinger vi gennem de seneste 6-8 år har fået lavet, 

forhåbentlig er fremtidssikret i årene frem. 

 

Men lidt har vi da fået lavet i det forgange år. 

Vi har de sidste par år talt leveringssikkerhed, hvis det skulle komme så vidt, at der er den eller 

anden grund skulle blive lukket for strømmen i perioder. Denne trussel er stadig en del af dagsorden 

dels på grund af krigen østpå, men måske også på grund af den verden der på det seneste er blevet 

mere præget af global usikkerhed. Vi valgte derfor i 2024 at investere i en nødgenerator og fået 

tilpasset vores installation så vi nu kan imødekomme en eventuel lukning for strømmen i perioder. 

Vi vil ikke kunne køre for fuld kraft. Vi vil kunne opretholde en nødforsyning med et mindre tryk 

og flow, men der vil være vand til alle også til vores storforbrugere med store svinebesætninger. 

 

Vi har også gennem nogen tid talt en del om tilstanden på vores boringer. De har efterhånden nogle 

år på bagen derfor har vi fået foretaget trykprøver af alle 3 boringer så vi denne vej har kunne sikre 

os at de er tætte. Vores to hovedboringer som er ca. 50 år gamle er i rigtig fin stand. Den lidt mindre 

boring ved Skovgården bestod ikke helt prøven, da der var en mindre utæthed oppe i 

flangemonteringen. Det er ikke kritisk, men selvfølgelig noget der skal laves. 

 

Vi har desværre også haft en ret omkostningstung udfordring, dels har vi måtte opgradere vores 

styresystem med nyt hardvare på grund manglende mulighed for fremadrettet opdatering af det 

gamle, men også på sikkerhedssiden for adgang til vandværket via nettet har vi opjusteret. Da det er 

vand og dermed en fødevare vi arbejder med, er der stigende lovmæssige krav til sikring af udefra 

komne adgang. Vi har derfor på dette område måtte investere i bedre og mere sikre 

adgangskontroller for at kunne leve op til disse skærpede krav. Jan vil i sin regnskabsberetning 

komme ind på de nærmere detaljer. 

 

En sidste mindre udfordring i 2024 havde vi sidst på året da vi via vores mulig for at kunne 

overvåge vores natforbrug kunne konstatere et øget forbrug på en af vores 4 ledninger ud af 

vandværket, hvilket højst sandsynligt var på grund af rørbrud og ganske rigtigt efter nogle dages 

søgen fandt vi det inde på en af vores forbrugeres eget rørsystem. Vi fik begrænset merforbruget hos 

den pågældende, og han fik udbedret skaden, men havde vi ikke haft muligheden for elektronisk 

timebaseret fjernaflæsning af vores målere ud af huset ville dette brud kunne havde stået på måske i 

flere uger/måneder da bruddet lå så tæt på en kloakledning at vandet løb direkte derover i. 

 

Jeg kan også nævne at Højbjergvej 10A har fået deres miljøgodkendelse til udvidelse af 

svineproduktionen, det vil betyde et øget merforbrug, nok mellem 7-9000 m3 om året. Det er nok 

mere end vi kan levere, specielt i spidsbelastningerne og i perioder med højt vandforbrug, såsom på 

varme sommerdage hvor forbruget kan være højt i svinestaldene. Vi er lidt i dialog med ejeren og 

han er indstillet på at vi selvfølgelig skal finde en løsning til alles tilfredshed. 

 

Endelig skal jeg lige sige, at vi naturligvis også i 2024 har fået foretaget alle de vandprøver og 

analyser som vi er forpligtiget til og at de som sædvanligvis viser at vi ligger under alle 

grænseværdierne. 

 

Til slut skal jeg igen takke bestyrelsen for deres arbejde i det forgangne år. Jeg ser frem til at fortsat 

godt samarbejde i 2025. 

  



 

 

 



 

 



 

 

 



 

 
  



 

 
 

 

 

  

 

ÅR Vand i m³ El i kw/h 

1993 29024 14252 

1994 31870 14941 

1995 31802 16595 

1996 21540 15177 

1997 18956 10119 

1998 17316 11863 

1999 16316 8542 

2000 14597 10675 

2001 15112 11162 

2002 14760 11157 

2003 16010 13179 

2004 16625 11143 

2005 18396 12083 

2006 18702 13871 

2007 27183 17905 

2008 24195 15937 

2009 27596 18177 

2010 26400 17388 

2011 24560 16945 

2012 24943 16620 

2013 23823 16648 

2014 23796 17132 

2015 23229 16847 

2016 24442 18659 

2017 23304 17580 

2018 27213 19571 

2019 26016 18532 

2020 26600 19520 

2021 33995 18419 

2022 27986 17860 

2023 26682 16019 

2024 28215 17745 

 
 

Side 4 

 

 
             

             

Udpumpet vand / el forbrug 

Vandets hårdhed er 14 

  

Alle prøver har overholdt myndighedernes krav til kvaliteten af  

drikkevandet.  

Resultaterne kan findes på hjemmesiden: hb-vand.dk. 

  

  


